
 

Conceptagenda Standaardisatieraad 
 

Datum:  Donderdag 12 september 15:00 – 17:00 uur 

Locatie: MS Teams (digitaal) 

Afwezig:  - 

Gastsprekers: Arjen Brienen en Jeroen de Ruig (onderzoekers E-space), Janneke Suijker (Bureau 

Edustandaard / Kennisnet), Hedy van der Ende (Programmamanager Edu-V), Frank 

van Rooij (Adviseur Edu-V), Hans Swart (Programmamanager MBO Digitaal) 

 

 

1. Opening [1’] 

Vaststellen agenda 

 

2. Mededelingen [10’] 
 

- Voorstellen Rob de Werd, directeur Kennis en Strategie bij OCW 

- Procesupdate beleidsadvies ICT-basisinfrastructuur funderend onderwijs 

- Vaststellen conceptverslag vorige bijeenkomst 

 
Bijlage 2a: Conceptverslag van de Standaardisatieraad van 23 mei 2024 

 
Actiepunten vanuit de vorige vergadering 

 

1 Bureau Edustandaard werkt voor de volgende vergadering samen 

met de sectorpartners de rol en positionering van Edustandaard uit, 

toetst deze aan de hand van twee concrete voorbeelden in het fo, 

mbo en ho.  

Deze actie heeft 

Bureau Edustandaard 

deels meegenomen in 

de toetsingsprocedure 

2 Bureau Edustandaard geeft een update over het beleidsadvies ict-

basisinfrastructuur FO van de onderzoeksbureaus Highberg en 

Berenschot. 

Bureau Edustandaard 

geeft een 

procesupdate tijdens 

de vergadering van 12 

september 2024 

 

3 Leden van de Standaardisatieraad worden in de komende periode 

namens Bureau Edustandaard door twee onderzoekers benaderd 

voor een interview over de toetsingsprocedure. 

Actie in gang gezet 

door Bureau 

Edustandaard en 

afgerond 

 

4 Afwegen van de integraliteit van standaarden onder OKE. Er komt 

een vervolgafspraak zodat het project OKE ondertussen door kan 

gaan, maar wel met de intentie van beantwoording van de vragen 

van de leden van de Standaardisatieraad zodat de antwoorden goed 

worden geïntegreerd na beoordeling door de Standaardisatieraad en 

waarna de implementatie verder kan. 

Actie is opgepakt door 

betrokkenen bij OKE 

en Bureau 

Edustandaard. Staat 

op de agenda van 12 

september 2024  

 

 

 

3. Update bureau Edustandaard & werkafspraken met Edu-V [20’] 

 

Vanuit Bureau Edustandaard zal Henk Nijstad een toelichting geven op de ontwikkelingen binnen 

Edustandaard, waaronder: 



 

- De afronding van de samenwerkingsovereenkomst met Edu-V met de uitwerking van 

werkafspraken. De Standaardisatieraad wordt gevraagd akkoord te gaan met deze 

uitgewerkte samenwerkingsafspraken Edu-V en Edustandaard versie 1.0. 

- Voorstel oprichting van de nieuwe werkgroep internationale standaardisatie. Aan de leden 

van de Standaardisatieraad wordt om akkoord gevraagd voor de oprichting van deze 

nieuwe werkgroep onder Edustandaard.   

 

Bijlage 3a: Update Bureau Edustandaard 

Bijlage 3b: Memo oprichting nieuwe werkgroep Internationale standaardisatie 

Bijlage 3c: Samenwerkingsafspraken Edustandaard - Edu-V 

 

Beoogd resultaat 
▪ De Standaardisatieraad gaat akkoord met de uitgewerkte samenwerkingsafspraken 

met Edu-V en stelt deze vast. 
▪ De Standaardisatieraad gaat akkoord met de oprichting van de nieuwe werkgroep 

Internationale standaardisatie onder Edustandaard. 
▪ De Standaardisatieraad is op de hoogte gebracht van de actuele ontwikkelingen 

vanuit bureau Edustandaard. 

 

 

4. Toetsingsprocedure Edustandaard [30’] 

Gastsprekers: Arjen Brienen en Jeroen de Ruig (adviseurs E-space) en Janneke Suijker 

(Bureau Edustandaard / Kennisnet) 

 
Edustandaard heeft naast de ROSA-scan (via de Architectuurraad) de toetsingsprocedure voor nieuwe 

afspraken. In deze procedure wordt onderzocht of de manier waarop het ontwikkelproces van de 

afspraak is verlopen, hoe het beheer ervan is georganiseerd en of het voldoet aan de spelregels en 

kaders van Edustandaard. De toetsingsprocedure leidt tot formele registratie van een afspraak bij 

Edustandaard. In de Standaardisatieraad van 7 maart 2024 is bevestigd dat deze procedure essentieel 

is voor succesvolle vernieuwing in de sectorale informatiehuishouding.  

In opdracht van Bureau Edustandaard voeren twee ervaren adviseurs, Arjen Brienen en Jeroen de 

Ruig een onderzoek uit om de huidige toetsingsprocedure te actualiseren en zullen ondersteunen om 

met de opbrengsten van het onderzoek deze aan te scherpen. In de afgelopen maanden hebben zij 

een rondgang gemaakt, waaronder langs de leden van de Standaardisatieraad, om input op te halen. 

Dit heeft geresulteerd in een advies aan de Standaardisatieraad over de kwaliteit van de 

toetsingsprocedure en de inrichting van het beheer van een afspraak. 

Bureau Edustandaard vraagt aan de leden van de Standaardisatieraad of ze akkoord gaan met het in 

gang zetten van de verbeteradviezen op de korte termijn. Arjen en Jeroen zullen hun bevindingen en 

adviezen toelichten aan de hand van een presentatie. Indien de Standaardisatieraad akkoord gaat met 

de adviezen op korte termijn, zal Bureau Edustandaard deze in gang zetten.   

 

Bijlage 4a: Samenvatting advies toetsingsprocedure 

Bijlage 4b: Eindrapport Onderzoek naar verbetermogelijkheden toetsingsprocedure 

Edustandaard versie 0.9 

 
Beoogd resultaat 

▪ De Standaardisatieraad neemt kennis van dit onderzoek. 
▪ De Standaardisatieraad geeft opdracht aan Bureau Edustandaard voor het uitvoeren van de 

‘korte termijn’ aanbeveling, namelijk: om de Toetsingsprocedure aan te scherpen op basis van 
de aanbevelingen, en deze aangescherpte toetsingsprocedure te gebruiken voor de 
registratie van de eerstvolgende afspraak, naar verwachting het Edu-V afsprakenstelsel 
(december 2024 / januari 2025). En de Standaardisatieraad over de voortgang te berichten, 
en de resultaten en learnings van genoemde activiteiten voor te leggen aan de eerstvolgende 
bijeenkomst van de Standaardisatieraad in 2025. 



 

▪ Een mening te vormen over de andere aanbevelingen en hierop actiepunten te formuleren. 

 
 

5. Beheerorganisatie Stichting Edu-V [30'] 

Gastsprekers: Hedy van der Ende (Programmamanager) en Frank van Rooij (adviseur Edu-V)  

 

Vanuit het Groeifondsprogramma Edu-V zullen Hedy van der Ende en Frank van Rooij een presentatie 

geven om de Standaardisatieraad bij te praten over de actuele ontwikkelingen binnen Stichting Edu-V, 

waaronder de governance, de oprichting van de beheerorganisatie met wettelijke verankering en het 

toewerken naar een afsprakenstelsel binnen de leermiddelenketen voor het po, vo en mbo. Daarbij 

wordt ook ingegaan op de relevante processen. Het is de intentie om het afsprakenstelsel Edu-V begin 

2025 ter registratie voor te leggen aan Edustandaard.   

 

Bijlage 5a: Presentatie Edu-V (wordt nagestuurd) 

 

Beoogd resultaat 

▪ De Standaardisatieraad is op hoofdlijnen geïnformeerd over de ontwikkelingen rond 
Edu-V en wat deze gaan betekenen voor de processen in de leermiddelenketen po, 
vo en mbo.  

 

 

6. Registratie afspraak OKE MBO [20’] 

Gastspreker: Hans Swart (Programmamanager MBO Digitaal) 

 

In de vorige vergadering van de Standaardisatieraad is de afsprakenset Onderwijs Koppelingen 

Examinering MBO (OKE MBO) ter registratie voorgelegd aan de Standaardisatieraad. Vanuit de leden 

werden enkele zorgen aangegeven ten aanzien van de integraliteit van koppelingen en is de 

registratie uitgesteld. Vanuit MBO OKE is men aan de slag gegaan met de bezwaren van de 

Standaardisatieraad en heeft een hernieuwd verzoek ingediend om de registratie van MBO OKE te 

voltooien. Bureau Edustandaard komt met een korte memo waarin dit verzoek inclusief onderbouwing 

wordt voorgelegd aan de Standaardisatieraad. Hans Swart van het mbo-programma zal ook aanwezig 

zijn om het verzoek toe te lichten en eventuele vragen te beantwoorden.  

Aan de leden van de Standaardisatieraad wordt gevraagd of het akkoord kan gaan met de registratie  

van de nieuwe OKE MBO afspraken. 

 

Bijlage 6a: Oplegmemo bij registratie afspraak OKE MBO (wordt nagestuurd) 

 

 

Beoogd resultaat 
▪ De Standaardisatieraad gaat akkoord met de registratie van de afsprakenset MBO 

OKE bij Edustandaard. 

 

 

7. Rondvraag en afsluiting [5’] 

 

- Kort dankwoord aan Henk Nijstad die per 1 oktober 2024, na vele jaren afscheid neemt 

van Edustandaard.    

- De volgende vergadering is online op 5 december 2024. Voor 2025 zullen binnenkort 

nieuwe opties worden voorgesteld.  

 


